
PROTOKÓ£ 
z XLIV sesji Rady Gminy Marciszów 
Odbytej w dniu 26 listopada 2009 r 

w siedzibie Urzêdu Gminy 
 
Ad.1. Ad.2.Ad.3. 
Otwarcie obrad i powitanie radnych i zaproszonych go�ci. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy Marciszów o godz.13.00 dokonaù 
otwarcia obrad sesji i po powitaniu go�ci, radnych i soùtysów  o�wiadczyù, i¿ 
zgodnie z list¹ obecno�ci aktualnie w obradach sesji uczestniczy 15 radnych,  
co wobec ustawowego skùadu licz¹cego 15 radnych stanowi quorum 
pozwalaj¹ce na podejmowanie prawomocnych decyzji � listy obecno�ci 
radnych i soùtysów oraz go�ci zaproszonych stanowi¹ zaù¹cznik nr 1,2 i3 do 
protokoùu. 
Ponadto w sesji uczestniczyli Stefan Zawierucha, Wójt Gminy, Krystyna 
Kwiatkowska Sekretarz Gminy, Krystyna Magda Skarbnik Gminy oraz 
mecenas Robert Greb. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy przedstawiù informacjê o porz¹dku obrad sesji, 
który przedstawia siê nastêpuj¹co :  
1/Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i go�ci. 
2/Stwierdzenie quorum. 
3/Informacja n/t porz¹dku. 
4/Przyjêcie protokoùu z XLII i XLIII nieplanowanej sesji. 
5/Informacja n/t dziaùalno�ci Wójta Gminy w okresie miêdzysesyjnym 
6/Informacja n/t dziaùalno�ci przewodnicz¹cego Rady Gminy w okresie  
     miêdzysesyjnym. 
7/Ocena realizacji Strategii. 
8/Informacja n/t przetargów. 
9/Podjêcie uchwaù w sprawach : 
a/zmian w bud¿ecie gminy, 
b/zatwierdzenia zaktualizowanego  Planu Odnowy Miejscowo�ci   
    Marciszów  na lata 2009- 2016, 
c/zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowo�ci Ciechanowice na lata  
     2009-2016 
d/sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
10/Interpelacje i zapytania radnych. 
11/Sprawy ró¿ne. 
12/Zamkniêcie obrad. 
Przewodnicz¹cy Rady zwróciù siê do radnych o ewentualne uwagi do 
zaproponowanego porz¹dku obrad. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy  
Zaproponowaù wprowadzenie do porz¹dku obrad projektu uchwaùy w 
sprawie:  wypowiedzenia nieodpùatnego u¿yczenia wodoci¹gu wiejskiego w 
miejscowo�ci Sêdzisùaw, poniewa¿ najpóêniej w dniu 30 listopada b.r.  
zamierza wypowiedzieã umowê u¿ytkowania przez WPWiK oczyszczalni w 
Sêdzisùawiu. Je¿eli bêdzie uchwaùa Wójt Gminy bêdzie mógù dalej dziaùaã 
gdzie obowi¹zuje roczny okres wypowiedzenia. 
Rada Gminy jednogùo�nie przyjêùa propozycjê Wójta Gminy do porz¹dku 
obrad. 
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Innych propozycji nie zgùoszono. 
Poddany pod gùosowanie porz¹dek obrad wraz z propozycj¹ Wójta Gminy 
zostaù przyjêty jednogùo�nie. 
Ad.4. 
Przyjêto b/u. 
Ad.5. 
Informacja n/t dziaùalno�ci Przewodnicz¹cego Rady gminy w okresie 
prac miêdzy sesjami./zaù-4/. 
Do przedstawionych informacji uwag nie wniesiono. 
Informacja n/t dziaùalno�ci Wójta Gminy z prac miêdzy sesjami. 
- prace zwi¹zane z otrzymanie �rodków na oczyszczalniê i kanalizacjê w  
   Marciszowie, przy czym oczekuje na informacjê z Urzêdu Marszaùkowskiego  
   celem podpisania umowy, 
- poinformowaù o otrzymanych �rodkach na wodoci¹gowanie Úwidnika ,  
  drogê w kolonia Pastewniku, Pustelniku , Domanowie i Sêdzisùawiu maùa  
  obwodnica, 
- w sprawie WZWiK i WPWiK spotkaù siê z prezesem SKO  w zwi¹zku z  
  niemo¿no�ci¹ wzniesienia za¿alenia  i wstrzymaniu egzekucji, o czym  
  wspominaù na poprzedniej sesji, poniewa¿ Zwi¹zek nie pùaci gminie  
  podatku. Wspomniaù o tym na spotkaniu poniedziaùkowym z  
  posùem jak te¿ zwróciù siê o pomoc do wicepremiera. W tej sprawie  
  Zwi¹zek emerytów zwróciù siê te¿ do premiera. Tak, ¿e ró¿nymi drogami  
  próbuje dotrzeã do ministra w tej kwestii, u którego zostaù zùo¿ony wniosek.  
  Przypomniaù, ¿e decyzje dotycz¹ dziaùek równie¿ w Sêdzisùawiu ,  
  Marciszowie , Ciechanowicach.   
Ad.7. 
Ocena Strategii Gminy  Marciszów. 
Wójt Gminy omówiù Strategiê Gminy ustosunkowuj¹c siê kolejno do 
zawartych w niej celów operacyjnych rozwoju Gminy Marciszów : 
1/ Ograniczenia poziomu bezrobocia 
    które oscylowaùo w granicach 800 osób jednak po wszystkich decyzjach,  
    spotkaniach z pracodawcami , uruchomieniu prac spoùecznych ,  
    interwencyjnych , wyjazdy za granicê zostaùo ono ograniczono do koùo 300  
    osób, ale okoùo 80% tych ludzi po prostu nie potrafi¹ siê odnaleêã w  
    obecnej rzeczywisto�ci i nie chc¹ pracowaã.    
2/Peùne zwodoci¹gowanie i skanalizowanie Gminy. 
    Operacja ta trwa od dawna z ci¹gùymi naciskami WZWIK , co doprowadziùo  
    do zwodoci¹gowania Wie�ciszowic lewej strony gdzie jednak WPWiK  
    bardzo zmniejszyùo ci�nienie , a ponadto zablokowano mo¿liwo�ã  
    przepùukania wodoci¹gu, jednak interwencja natychmiastowa zmieniùa  
    sytuacjê i ci�nienie jest lepsze i wodoci¹g zostaù przygotowany do wpiêcia .  
    Ponadto czê�ciowym skanalizowaniem w Sêdzisùawiu , ulicy Nadrzecznej w  
    Marciszowie, nastêpne bêd¹ Úwidnik i Ciechanowice. Zaznaczyù jednak, i¿  
    ze wspóùpracy z WZWiK i WPWiK wynikaj¹ ogromne straty. Odnosi  
    wra¿enie, ¿e Starostwo nie broni interesów Gminy, lecz Waùbrzycha , bo  
   droga / kostka/  w kierunku wodoci¹gów w Marciszowie w sprawie, której   
   Starostwo wyst¹piùo do Ministra o uniewa¿nienie decyzji komunalizacyjnej  
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   i bêd¹ zabieraã nastêpne, pomimo, ¿e Wójt Gminy zaproponowaù Starostwu  
   przejêcie ulicy Nadrzecznej. 
O tej sytuacji Wójt na spotkaniu z posùem Platformy Obywatelskiej 
poinformowaù i zwróciù uwagê na to, ¿e mog¹ nadej�ã czasy, kiedy Waùbrzych  
bêdzie chciaù od nas wody. 
3/ Poprawa dostêpno�ci do usùug medycznych, kulturalnych ,      
     rekreacyjnych  i sportowych. 
Prace s¹ ju¿ a ukoñczeniu. Rozpoczynaj¹ siê prace dot. powstania domu 
kultury w Marciszowie , trwa rozbudowa �wietlicy w Nadgórniku , s¹ 
biblioteki. Usùugi medyczne id¹ dalej , bo od stycznia bêdzie niepubliczny, co 
przyniesie jeszcze lepsze usùugi medyczne. 
Na miarê mo¿liwo�ci sport jest rozpoczyna siê próba uruchomienia szatni w 
Marciszowie Sêdzisùaw jest przygotowany ù¹cznie z pozwoleniem do 
rozpoczêcia inwestycji. 
4/ Pozyskiwanie inwestycji zewnêtrznych. 
Wszystko uzale¿nione jest od polityki pañstwa.  
5/ Rozwój rolnictwa. 
Jest poza zadaniami gminy jednak  powstaùo kilka du¿ych gospodarstw  
rolnych  jak te¿ mniejszych. 
6/ Rozwój systemu mieszkalnictwa. 
Umo¿liwia siê wykonywanie podziaùu dziaùek nie zmierza jednak do 
prowadzenia budownictwa socjalnego, dlatego, ¿e stan techniczny jest 
fatalny  a s¹dy nie wyra¿aj¹ zgody na eksmisjê, dlatego woli remontowaã. 
Podpisaù umowê o czê�ciowych umorzeniach i spùatach przez dùu¿ników.      
7/ System o�wiaty. 
Na dzieñ dzisiejszy zakoñczono ten etap oddaniem do u¿ytkowania  
Przedszkola, co umo¿liwi matkom zabezpieczenia miejsc pracy. 
8/ Rozwój usùug turystycznych i okoùoturystycznych.  
Powstawaùy ró¿ne, które jednak nie mog¹ siê przebiã  znane s¹ natomiast 
próby podejmowane przez kolorowe jeziorka, Gminy jednak nie staã na 
wkùadanie tam ogromnych �rodków  jest to rola dla mieszkañców 
Wie�ciszowic tym bardziej, ¿e ma wróciã do gmin udzielanie pozwoleñ na 
budowê wszelkiego rodzaju. Na dzi� uzgodnienia trwaj¹ bardzo dùugo. 
Przybli¿yù ilo�ã dokumentów podpisywanych choãby dla przedszkola ,a 
wystarczy, ¿e jedna osobo siê sprzeciwy i procedura musi zostaã ponownie 
rozpoczêta.   
9/ Stworzenie prawnych i infrastrukturalnych warunków dla rozwoju  
     przedsiêbiorczo�ci. 
Podobnie jak w pozyskiwaniu inwestycji zewnêtrznych. 
10/ Uporz¹dkowanie przestrzennej struktury Gminy. 
Jest w trakcie trwa zakoñczenie budowy �wietlic wiejskich  i trwaj¹ rozmowy 
na odkupienie terenów na lokalizacjê osiedli mieszkaniowych obok Urzêdu 
Gminy na hektarowym obszarze przy zaùo¿eniu jednak, ¿e bêdzie zaplecze 
sportowo-kulturalne, co bêdzie koncentracj¹ centrum Marciszowa. Jest to 
dziaùanie ci¹gùe,  ze wzglêdu na to czy strategia bêdzie czy nie. 
11/ Zabezpieczenie przed degradacj¹ wszystkich wa¿nych elementów  
      �rodowiska naturalnego Gminy . 
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Brak kanalizacji  i oczyszczalni �cieków przez okres 60 lat, ale trwaj¹ 
starania i prace ¿eby to zmieniã.Otrzymano 300 tys zù dofinansowanie z 
WFOÚ  co pozwoli na zamkniecie wysypiska �mieci.   
12./ Zapewnienie dobrego stanu infrastruktury drogowej. 
W b.r. wykonano okoùo 20 km dróg , ponadto naprawy, nastêpne inwestycje 
s¹ w trakcie proces ten jest dùugi rol¹ Urzêdu jest poszukanie mo¿liwo�ci 
dofinansowania naprawy tych dróg na okresy dùu¿sze. Brak mo¿liwo�ci 
ingerencji w jazdê du¿ych tona¿y , które nie patrz¹ na ograniczenia. 
Ponadto trwaj¹ naprawy.  
13/ Zabezpieczenie wysokiego poziomu bezpieczeñstwa i porz¹dku  
       publicznego 
Zwiêkszano �rodki  na bezpieczeñstwo w Gminie, jednak Úwidnik musi siê 
zdecydowaã czy chce mieã OSP. 
Dziaùa Policja, dla której Gmina zrobiùa bardzo du¿o, ¿eby poziom 
bezpieczeñstwa byù zapewniony. 
14/ Zapewnienie wysokiej jako�ci administracji samorz¹dowej. 
Typ szkoleñ rozpoczêty dawno temu trwa ze �rodków unijnych i czynione s¹ 
starania, ¿eby je poszerzaã. Pani Sekretarz Gminy zostaùa zobligowana do 
reaktywowania wszystkich grup w celu polepszenia poprawy oczekiwañ.    
Pytañ i uwag nie zgùoszono. 
Ad.8. 
Informacja n/t przetargów w roku 2009. 
Informacjê przedstawiùa Skarbnik Gminy , która stanowi zaù¹cznik nr 5 do 
protokoùu. 
Radna Czesùawa Olejniczak Przewodnicz¹ca Komisji Rewizyjnej, na, 
której temat byù szczegóùowo analizowany poinformowaù a, ¿e Komisja 
równie¿ nie wniosùa uwag.  
Do przedstawionej informacji innych uwag nie wniesiono. 
Ad.9. 
Podjêcie uchwaù w sprawach :  
- zmian w bud¿ecie gminy na 2009 rok 
W zwi¹zku ze szczegóùowo omówieniem  projektu uchwaùy na posiedzeniach 
Komisji Skarbnik Gminy zaproponowaùa nie omawianie ju¿ szczegóùów i 
zapoznaùa z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Uwag nie wniesiono. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi 
zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie : zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowo�ci  
  Ciechanowice na lata 2009-2016  
W zwi¹zku z szczegóùowym omówieniem Planu na posiedzeniach Komisji , 
uwag nie wniesiono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy. 
Rada w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi 
zaù¹cznik nr 7 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie zatwierdzenia zaktualizowanego Planu  
  Odnowy Miejscowo�ci  Marciszów na lata 2009-2016. 
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Radny Adam Wrona Przewodnicz¹cy Komisji Rolno Bud¿etowej , która 
wniosùa poprawki do projektu Planu Odnowy miejscowo�ci Marciszów  
zapoznaù Radê ze zmianami. Radni otrzymali naniesione zmiany, do, których 
nie wnie�li uwag. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy , który zostaù 
przyjêty jednogùo�nie i stanowi zaù¹cznik nr 8 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie sprzeda¿y nieruchomo�ci. 
Uwag nie wniesiono    
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã projektu uchwaùy, do , której nie 
wniesiono uwag. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy, który 
stanowi zaù¹cznik nr 9 do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie  wypowiedzenia nieodpùatnego u¿yczenia  
  wodoci¹gu wiejskiego  w miejscowo�ci Sêdzisùaw.  
Radna Czesùawa Olejniczak  
Wyraziùa swoj¹ obawê do ewentualnego braku wody, w Sêdzisùawiu z powodu 
wypowiedzenia u¿yczenia wodoci¹gu zwracaj¹c siê z zapytaniem czy nie  
poci¹ga to za sob¹ konsekwencji powoduj¹ce braku wody. 
Wójt Gminy w odpowiedzi przypomniaù szczegóùy przekazania przepompowni 
dla WPWiK nie ponosz¹c kosztów eksploatacji  w Sêdzisùawiu i poinformowaù, 
¿e WZWiK nie mo¿e zablokowaã dostawy wody , co równie¿ potwierdziù 
mecenas.  
Innych uwag i zapytañ nie wniesiono. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy odczytaù tre�ã wprowadzonej do porz¹dku obrad 
projektu uchwaùy. 
Rada w gùosowaniu 14 gùosami �za� przyjêciem, 1 gùosem  �wstrzymuj¹cym � , 
0 gùosów przeciwnych przyjêùa projekt uchwaùy, który stanowi zaù¹cznik nr 
10 do protokoùu. 
Ad.10. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  udzieliù odpowiedzi radnemu 
Adamowi Wrona na zadane pytanie podczas poprzedniej sesji dot. braku 
przegùosowania wniosku Komisji Rolno Bud¿etowej w sprawie 
zaproponowanych zmian podatku od nieruchomo�ci. 
Przewodnicz¹cy Rady w odpowiedzi zacytowaù ze Statutu Gminy § 110 pkt.1 i 
2 brzmi¹ce : 
Przewodnicz¹cy obrad przed podaniem wniosku pod gùosowanie precyzuje i 
ogùasza zebranym proponowana tre�ã w taki sposób, aby jego redakcja byùa 
przejrzysta ,a wniosek nie budziù w¹tpliwo�ci, co do intencji wnioskodawcy. 
Przypomniaù, ¿e w pierwszej kolejno�ci przewodnicz¹cy poddaje pod 
gùosowanie wniosek najdalej id¹cy , który mo¿e wykluczyã potrzebê 
gùosowania nad pozostaùymi wnioskami , ewentualny spór , co do tego, który 
z wniosków jest najdalej id¹cy , rozstrzyga przewodnicz¹cy obrad , co zostaùo 
uczynione. 
Do odpowiedzi radny Adam Wrona nie wniósù zastrze¿eñ. 
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Radny Piotr Gwóêdê  
Zwróciù siê zapytaniem do radnych powiatu o aktualny stan odbudowy 
mostu, w Marciszowie i czy w projekcie bud¿etu Powiatu s¹ zagwarantowane 
jakie� �rodki na ten cel. 
Radny Ryszard Zawierucha 
W odpowiedzi poinformowaù , ¿e toczy siê dyskusja ubezpieczycieli n/t 
wysoko�ci odszkodowania. Potwierdzono, ¿e kwota 180 tys zostaùa 
przekazana dla Starostwa, natomiast kwotê do 400 tys ubezpieczyciel ma 
przekazaã, który te¿  zaproponowaù Starostwu ubezpieczenie swojego mienia 
w ich firmie. Radny poinformowaù , ¿e 50% kosztów budowy mostu ma  
przekazaã bud¿et pañstwa, w roku 2010 Starostwo miaùo uj¹ã w bud¿ecie 
200 tys na most. 
Na zapytanie zadane  Staro�cie przez radnego Powiatu ile �rodków jest 
zagwarantowanych na most, radny usùyszaù, ¿e kwota 180 tys przekazana od 
ubezpieczyciela nie jest ujêta w bud¿ecie Powiatu na 2010 rok. 
W zwi¹zku z tym radny zaproponowaù zorganizowaã zorganizowanie 
spotkania ze Starost¹, ¿eby sprawê wyja�niã jak najszybciej i uznaù , ¿e  
skoro ubezpieczyciel stawia takie twarde warunki to zdaniem radnego nale¿y 
podaã go do s¹du.  
Wyraziù te¿ obawê, ¿e w zwi¹zku z tak¹ sytuacj¹ posiadane dotychczas �rodki 
na most mog¹ zostaã przeznaczone na inny cel. 
Maj¹c powy¿sze na uwadze Henryk Mazur - Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
zaproponowaù zaproszenie Rady Powiatu wraz ze Starost¹ do Marciszowa na 
dzieñ 10 grudnia na godzinê 13.00. w celu przedstawienia aktualnej sytuacji 
sprawy odbudowy mostu na rzece Bóbr w Marciszowie. 
Radny Andrzej Mitczak 
Zasugerowaù o zwrócenie siê do konserwuj¹cych lamp o�wietleniowych , 
które �wiec¹ siê stale o spowodowanie ich wyù¹czania wtedy, kiedy nie 
powinny siê �wieciã. 
Radny Adam Ry¿owski  
Uwa¿a, ¿e powinna zostaã zachowana jaka� konsekwencja , skoro zostaùy 
lampy postawione to powinny �wieciã , a nie byùy wyù¹czane. 
Stefan Zawierucha  Wójt Gminy  
W odpowiedzi zwróciù uwagê na ci¹gùe wnioski i zgùaszania o montowanie 
lamp w ka¿dej miejscowo�ci , aby zwiêkszyã  bezpieczeñstwo,  ale w koñcu 
bêdzie tak, ¿e dochody wùasne gminy nie wystarcz¹ na utrzymanie gminy, 
je¿eli nie bêdzie dodatkowych dochodów. 
Zwróciù uwagê na fakt, ¿e ju¿ bardzo bogate wyù¹czaj¹ lampy w najbardziej 
newralgicznych miejscach  Wójt nie chce  wyù¹czaã jednak mo¿e �wieciã np., 
co czwarta  lampa, do czego w koñcu zmusi sytuacja , a nie �widzi mi siê� 
Wójta. 
Takie s¹ konsekwencje powstaj¹cych inwestycji, je¿eli w Pastewniku 
zakoñczy siê budowa �wietlicy nale¿y ja utrzymywaã , ogrzewaã itd. w 
Sêdzisùawiu w �wietlicy mieszka lokator grzeje i utrzymuje caù¹ �wietlicê w 
Ciechanowicach podobnie w zale¿no�ci od potrzeb jest ogrzewane równie¿ w 
Wie�ciszowicach. W zwi¹zku  z tym byã mo¿e przejdziemy na system 
ogrzewania niezamarzaj¹cego, które okazuje siê zdaje egzamin  wówczas  
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napalenie dwa razy w tygodniu spowoduje, ¿e tyle wystarczy i nie zagrozi 
zamro¿eniem czy popêkaniem rur. 
Podsumowuj¹ stwierdziù, ¿e nie chce wyù¹czaã lamp podaj¹c za przykùad 
Urz¹d Gminy gdzie zabroniù wyù¹czania �wiatùa na korytarzach, kiedy jeszcze 
jest ciemno, ¿eby ludzie widzieli wypeùniaj¹c druki czy pisz¹c podania.  
Planuje te¿ wymianê ¿arówek na energooszczêdne. 
Równocze�nie przy okazji uruchomienia przedszkola zostaùy zamontowane 
czujniki i regulatory na system, kiedy pobiera siê najmniej opaùu , co daje 
oszczêdno�ci. Bêd¹c w Warszawie dowiedziaù siê, i¿ okoùo 40 % gmin w 
Polsce nie ma ju¿ na bie¿¹ce utrzymanie , bo znacznie przewy¿szaj¹  dochody 
wùasne gminy. Nasza Gmina jednak idzie do przodu i w najbli¿szych latach 
nie zamierza zwolniã. 
Radna Czesùawa Olejniczak  
Zwróciùa siê  w sprawie braku wody na nowym osiedlu w Sêdzisùawiu. 
Zwróciùa siê te¿ z zapytaniem o brak w projekcie bud¿etu na 2010 rok 
budowy szatni dla sportowców w Sêdzisùawiu , natomiast jest ujêta w  
Strategii Gminy. 
Wójt Gminy w odpowiedzi w sprawie wodoci¹gowania  poinformowaù, ¿e 
trwaj¹  potê¿ne inwestycje tym czasem Sêdzisùaw jest jedyna wsi¹ 
posiadaj¹c¹ oczyszczalniê  jednak poczynania Spóùki s¹ takie, ¿e zùo¿yù 
doniesienie w Prokuraturze w Kamiennej Górze o popeùnienie przez Spóùkê 
przestêpstwa oraz poinformowaù Federacjê Konsumenta w Warszawie o 
sytuacji.     
W sprawie szatni  to kwota 700 tys, jaka zostaùa przeznaczona na t¹ 
inwestycjê i przytoczyù zùo¿one zapotrzebowanie przez Sêdzisùaw, z , których 
wiêkszo�ã zostaùa wykonana. 
Przypomniaù, ¿e na zebraniu wiejskim  jasno i wyraênie poinformowano, aby 
przygotowaã dokumentacje wszelk¹ , zapewniaj¹c, ¿e  Jan Wesoùowicz 
poprowadzi budowê. Wójt zapewniù wówczas ¿ postara siê pomóc 
materiaùowo. 
Kazimierz Hotlo� soùtys Sêdzisùawa stwierdziù, ¿e byùo w bud¿ecie 290 tys 
na ten cel przesuwane z roku na rok, a teraz ich  nie ma. 
Wójt odpowiedziaù, ¿e ruch le¿y teraz po stronie wsi i gdyby zostaùa wybrana 
grupa, która chce to poprowadziã mo¿naby ju¿  rozpocz¹ã t¹ budowê. Zwróciù 
uwagê na prawie dwuletnie zaùatwianie spraw w Energetyce. Przypomniaù o 
informowaniu ¿e z Lidera + mo¿na byùo skorzystaã, w, co wkùad wùasny 
wùo¿yù zarówno Marciszów jak te¿ Ciechanowice bior¹c te¿ czynny udziaù w 
pracach dlatego nie ma prawa tym wsiom zabraã i daã na Sêdzisùaw. 
Zastanowi siê ze Skarbnikiem jak jeszcze pozyskaã �rodki, je¿eli znajdzie siê 
jakie� porozumienie , a mieszkañcy zrealizuj¹ swoj¹ deklaracjê w stosunku 
do tej budowy , któr¹  zacytowaù z pisma zùo¿onego przez  Sêdzisùaw. 
Przypomniaù na koniec, ¿e kwota 290 tysiêcy byù pod  Lidera +. Po ostatnich 
decyzjach, jakie zapadùy zostaùo kwota 200 tys i o niej  trzeba rozmawiaã z 
decydentami, czyli z tymi, którzy brali czynny udziaù w Liderze +.  
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Stwierdziù, wiêc ¿e 80 % zadañ w Sêdzisùawiu zostaùo zrealizowanych , bo 
�wietlica i biblioteka funkcjonuje jest w nich ciepùo, o�wietlenie punktowe  
oraz centrum wsi , wykonano remont kaplicy cmentarnej  , dokumentacjê na 
szatnie , wyremontowano budynek poszkolny , remont budynków nr  8 i nr  
19 przypominaj¹c ponownie , ¿e szatnia zostaùa zapisana przez sam 
Sêdzisùaw do wykonania na lata 2008-2012  i bêdzie. 
Przypomniaù, ¿e w Pastewniku przez caùy okres po wojnie , a dopiero teraz 
przy budowie �wietlicy nie przekroczyù 1 miliona zùotych na te zadania, 
dlatego porównuj¹c Pastewnik do innych wsi prosi o realn¹ ocenê sytuacji. 
Radna Czesùawa Olejniczak  
Nie zgodziùa siê z tym stwierdzeniem , bo zdaniem radnej wszystkie zadania 
s¹ w trakcie lub bêd¹ realizowane jedynie zostaùa wykonana droga, bo 
remont budynku poszkolnego nie zakoñczony , brak wiaty na przystanku , 
brak o�wietlenia koùo le�niczówki  
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Zwróciù siê z zapytaniem do radnych Powiatyu, czy zostanie dokoñczona 
droga od Domanowa w stronê Pastewnika, bo zrobiono tylko kawaùek i prosi, 
aby 10 grudnia na wspólnym spotkaniu otrzymaã odpowiedê. 
Stwierdziù te¿, ¿e w Domanowie brak lamp od krzy¿a ,a byùo obiecane ich 
zamontowanie i, a¿ tak mieszkañcy nie alarmuj¹ jak inni, dlatego stwierdziù, 
¿e w jednej miejscowo�ci robi siê za du¿o, a  w drugiej za maùo. 
Zwróciù siê  z zapytaniem, kiedy bêdzie odbiór dróg w Pustelniku i 
Domanowie. 
Uwa¿a te¿, ¿e ostatnio wykonany remont ulicy Nadrzecznej nie posùu¿y dùu¿ej 
ni¿ trzy lata, poniewa¿ widziaù jak prace zostaùy wykonane i przypomniaù, ¿e 
na ostatnie sesji zwracaù siê z zapytaniem, czy bêdzie nasza Gmina miaùa 
nadzór nad tymi pracami, na co usùyszaù, ¿e nie, poniewa¿ remontuje Powiat. 
Wójt w odpowiedzi poinformowaù, ¿e odbiór odbêdzie siê w dniu jutrzejszym i 
poinformowaù, ¿e proponowaù Powiatowi nadzorowanie robotami drogowymi 
na ulicy Nadrzecznej w Marciszowie i drogi w Nadgórniku  bezpùatnie, o czym 
osobi�cie rozmawiaù z panem Walk¹ , jednak nie zgodzono siê.         
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê w sprawie drogi w Wie�ciszowicach , która byùa remontowana 
przed rokiem w odbiorze , której uczestniczyli Wójt Gminy oraz radni 
wskazuj¹c nieprawidùowo�ci, na, co uzyskano odpowiedê od inspektora 
nadzoru, ¿e siê na tym nie znaj¹. Proponuje zaprosiã teraz inspektora a¿eby 
pokazaã, kto miaù racjê , bo mlecze przebiùy asfalt i porobiùy siê wzdêcia na 
niej, a je¿d¿¹ce samochody doprowadzaj¹ do pêkania asfaltu. Ponadto byùo 
mówione o zrobienia poboczy , obecnie na odcinku 1m droga siê obsunêùa na 
szeroko�ci okoùo 30 cm i wpada do kanaùu gdzie miaùy byã wstawione rury 
a¿eby droga mogùa siê trzymaã, czego nie zrobiono.  Prosi wiec póki jest 
gwarancja nale¿y ten sta drogi i pobocza pokazaã , bo jak droga wytrzyma 
przez zimê to bêdzie dobrze , natomiast  na wiosnê koszty bêd¹ du¿o 
wiêksze.  
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù , ¿e gwarancja  jest trzyletnia i 
mo¿na owszem przymusiã do poprawek ju¿,  ale proponuje wykonanie je pod   
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koniec okresu gwarancyjnego, bo im wiêcej usterek siê wychwyci wówczas  
wiêcej ich usun¹. 
Ad.10. 
Sprawy ró¿ne. 
Radny Powiatu Ryszard Zawierucha  
Zaapelowaù do Przewodnicz¹cego Rady Gminy,  ¿eby zorganizowaù wyjazdowe 
posiedzenie Rady Gminy do Rady Powiatu, podczas , której radni Gminy 
mogliby przedstawiã swoje bol¹czki w stosunku do Powiatu. 
Zwróciù siê w sprawie pracy oczyszczalni na posesji pana Lewowskiego.  
Ponadto radny chce siê upewniã w sprawie propozycji Wójta o chêci 
bezpùatnego nadzorowania prac na ulicy Nadrzecznej i Nadgórniku , 
poniewa¿ bêdzie chciaù ten fakt wykorzystaã. 
Wójt Gminy odpowiedziaù, ¿e zostaùy sporz¹dzone pisma o to ¿eby Gmina 
Marciszów miaùa bezpo�redni wpùyw na dziaùki o wielko�ci 4, 5 ha ze zùo¿em 
amfibolitu w Sêdzisùawiu. 
Ponadto podaù  za przykùad miejsce  wyje¿d¿aj¹c z Gorc gdzie brak informacji 
o kolorowych jeziorkach, a  jest Krzeszów jest Cheùmsko, Kamienna Góra,  
tak dziaùa promocja Powiatu w stosunku do Gminy Marciszów  na dodatek 
robi to mieszkaniec Marciszowa. 
Wójt odnosi  wra¿enie, ¿e powiat nie pilnuje naszych interesów. 
W sprawie wspólnego spotkania z Powiatem Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
poinformowaù,  ¿e jeêdziù w poprzedniej kadencji przez okres 1,5 roku na 
ka¿d¹ sesjê, podczas , których ani razu nie wspomniano o naszej Gminie 
Marciszów jakby byùa po za Powiatem, dlatego nie widziaù potrzeby 
wspólnego spotkania. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zwróciù uwagê radnych na dostarczone radnym pokserowane pismo Pani 
Zofii Witkowskiej skierowane do Rady Gminy w sprawie : podjêtych uchwaù 
bêd¹cymi odpowiedziami na skargi Pani Witkowskiej , celem zapoznania siê z 
jego tre�ci¹. Przypomniaù o zùo¿onej apelacji do oddalonego wyroku S¹du w 
tej sprawie, która równie¿ zostaùa odrzucona.  
Zapoznaù radnych z tre�ci¹ przygotowanej odpowiedzi do Pani Zofii 
Witkowskiej pismo i odpowiedê stanowi¹ zaù¹cznik nr 11 i 12 do protokoùu. 
Rada nie wniosùa uwag do przygotowanej odpowiedzi na pismo Pani Zofii 
Witkowskiej   
Ponadto zapoznaù Radê z tre�ci¹ udzielonych odpowiedzi na pismo Wspólnoty 
Mieszkaniowej z Ciechanowic nr 80 dot. pro�by do Rady Gminy o pomoc w 
sprawie Ewy Celiñskiej, która howa kozy, psy i szczury w bloku Wspólnoty ,a 
w którym nie mieszka � które stanowi zaù¹cznik nr 13 do protokoùu. 
Wójt Gminy przybli¿yù szczegóùy sprawy. 
Do udzielonych odpowiedzi Rada nie wniosùa uwag. 
Przewodnicz¹cy przypomniaù o wspólnym spotkaniu z Rad¹ Powiatu , prosiù o 
zastanowienie siê nad miejscem ostatnie w b.r. sesji oraz zùo¿yù ¿yczenia 
radnemu Andrzejowi Mitczakowi. 
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Mirosùaw Wolak  soùtys Ciechanowic 
Poinformowaù o maj¹cym siê spotkaniu  informacyjnym w dniu 16 grudnia o 
godz.13.00 Lokalnej Grupy Dziaùania  Kwiatu Lnu zapraszaj¹c 
zainteresowanych do jego udziaùu,  przybli¿aj¹c szczegóùy. 
Kazimierz Nowakowski soùtys Pastewnika 
Zwróciù siê o oddelegowanie pani Marii Bych na odbiór prac  melioracyjnych  
na terenie Pastewnika w dniu jutrzejszym. 
Innych spraw nie zgùoszono. 
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady 
Gminy dokonaù jej zamkniêcia. 
Protokoùowaùa                                                    Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                              Henryk Mazur  
Insp.d/s Rady Gminy  


